
Президент України відвідав 
Чорнобильську AEC

Президент України Петро Порошенко 26 квітня відвідав майданчик Чорнобильської 
АЕС. Візит відбувся в рамках заходів до 32-ї річниці аварії на ЧАЕС. Першим об’єктом, на 
який прибув президент, стало сховище відпрацьованого ядерного палива «сухого» типу 
(далі -  СВЯП-2).

Об’єкт призначений для прийо
му, підготовки до зберігання і безпо
середньо зберігання відпрацьова
них тепловиділяючих збірок (ядер
ного палива), які накопичилися на 
Чорнобильській АЕС за час її експлу
атації. На даний момент у сховищі 
встановлено все основне техноло
гічне обладнання і тривають «холод
ні» випробування. На СВЯП-2 гене
ральний директор Чорнобильської 
АЕС Ігор Грамоткін та головний інже
нер проекту підвищення безпеки 
Андрій Савін ознайомили президен

та із ходом робіт на об’єкті. Після ві
зиту на СВЯП-2 Петро Порошенко 
поклав квіти до пам’ятника Героям 
Чорнобиля та вручив державні наго
роди ліквідаторам аварії -  працівни
кам ЧАЕС. У промові президент під
креслив: «Я щойно проекзаменував 
стан готовності сховища відпрацьо
ваного палива. І лише принципова 
позиція експлуатантів, за твердими 
директивами уряду, забезпечує га
рантовану якість і безпеку функціо
нування цього надважливого підпри
ємства в майбутньому». Згодом від

булась нарада з питань відроджен
ня територій, що зазнали радіоак
тивного забруднення, та удоскона
лення державної політики у сфері по
водження з радіоактивними відхода
ми. У ній взяв участь міністр соціаль
ної політики України Андрій Рева, го
лова Київської О Д А Олександр 
Горган, голова Державного агент
ства з управління зоною відчуження 
Віталій Петрук, керівництво НАЕК 
«Енергоатом», Чорнобильської зони 
відчуження та її основних підпри- 
є м с тв . У х о д і н а р а ди  П е тр о

Порошенко нагадав, що минулого 
тижня Верховна Рада України при
йняла в першому читанні Закон «Про 
внесення змін до «Загальнодержавної 
програми зняття  з експлуатації 
Чорнобильської АЕС». «Впевнений у  
тому, що той прогрес, який проде
монстрований за останні чотири 
роки, був безпрецедент
ним. Це відзначається і в 
оцінках наших міжнарод
них партнерів, донорів, 
держав ЄС, СНІ А, ЄБРР»,
-  повідомив президент 
та додав, що ці зміни до
зволять продовжити ро
боти з консервації трьох 
блоків, ввести в експлу
атацію нове сховище від
працьованого ядерного 
палива та об ’єкти для 
поводження з радіоак
тивним и в ідходам и.
Підводячи підсумки, го
лова держави підкрес
лив. що йому дуже імпо-

нує, як останнім часом змінилася то
нальність нарад, що стосуються чор
нобильських питань: якщо раніще 
мова йшла виключно про трагедію і 
пам’ять про неї, то зараз є чітке ро
зуміння, ЩО треба робити і ЧИЯ це 
зона відповідальності.
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